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Pro členy Komise rozhodčích 
 
Moji rozhodčí! 
 
Letošní jachtařská sezóna byla poznamenána Corona virem a s ním spojenými omezeními. Na někoho 
Corona vir dolehli více, na někoho o něco mírněji. Ale myslím, že se podařilo vytěžit maximum a, i když jsme 
přišly o jarní a podzimní část, stihli jsme toho na českých vodách přes léto dost. Nyní probíhá druhá vlna a 
s ní spojená nejistota, co bude. Věřím, že bude líp. Držím vám všem place! 
 
Podařilo se nám přeložit závodní pravidla jachtingu 2021-24- Pracovní verzi jsme zveřejnili na webových 
stránkách, nyní probíhají poslední korektury a v prosinci připravíme pravidla pro tisk. Vás jistě zajímá, jak 
významné změny nová verze pravidel obsahuje. Můžu vás všechny ubezpečit, že po praktické stránce 
minimální. V plánu máme připravit 2 přednášky (respektive 2 informační materiály ke stažení nebo offline 
přehrání). První tak na 20 minut se závažnějšími praktickými dopady a druhou tak na 2 hodiny s detailním 
výčtem změn. Ta první je určena pro všechny rozhodčí a závodníky, ta druhá spíše pro národní rozhodčí 
nebo pro ty, kteří rádi pitvají detaily. 
Knihu případů (Case book) aktualizujeme až příští podzim nebo zimu. 
 
Od 1.1.2021 vejde v účinnost verze H  Směrnice pro kvalifikace rozhodčích ČSJ (D3). V příloze posílám 
návrh úprav (verzi G), kterou bych chtěl, aby VV schválil v prosinci. Jaké změny oproti předchozího období 
nás čekají: 

- Současní rozhodčí R2 a R3 budou sloučeny do jedné skupiny (rozhodčí, Ro nebo R2). Jejich 
vzdělávání, motivaci, zkoušení a jmenováním budou mít na starosti Krajské svazy. KR bude ráda 
jednotlivým KSJ pomáhat, ale hlavní aktivitu očekávám od jednotlivých KSJ. 

- Vznikne nová kvalifikace Asistente rozhodčího (ARo nebo R3). Ta je určena pro všechny ochotné 
pomocníky. Žádné zkoušky není potřeba skládat. Respektive jednotlivá KSJ si mohou stanovit pro 
tuto kvalifikaci požadavky, pokud to považuje za vhodné. V praxi se jedná zejména o zpracování 
výsledků a s ním spojený přístup na web ČSJ. Asistent rozhodčího ale samostatně závod řídit 
nemůže. 

- Národní rozhodčí (R1/Nro, J1/NJ, U1/NU) má na starosti KR. Respektive pouze jmenuje Výkonný 
výbor na základě návrhu komise rozhodčích. Rozvoj, motivace, vzdělávání a zkoušení zůstává na 
úrovni KR. 

- Začne platit tabulka minimální kvalifikace rozhodčího pro jednotlivé úrovně závodů. V praxi to 
pouze znamená výčet závodů, které musí rozhodovat národní rozhodčí (R1). Zbytek rozhodčí 
(Ro/R2). Velikost týmu a jeho složení nebude striktně předepsáno, ale rád bych, abychom nějakou 
„správnou praxi“ si v nějakém metodickém dokumentu zpracovali. 

- Ve svém návrhu jsem zrušil třídy J2 a U2, ale Martinovi jsem slíbil, že je obnovím. To budou 
rozhodčí pro protestní komisi, rozhodování pravidla 42 a umpirování Match a Team racingu. Ať už 
mají ambice dosáhnout kvalifikaci NJ/J1 a NU/U1 nebo tuto ambici nemají, ale jsou dobrými členy 
protestní komise a týmu umpires 

   
Všem rozhodčím (nebo alespoň naprosté většině) končí kvalifikace k 31.12.2020. Je to v návaznosti na nová 
pravidla. Moje představa harmonogramu přeškolení a přechodu je následující: 

- Prosinec 2020. vyhotovení offline přednášky o změnách pravidel (viz výše) 
- Leden 2021: školení nebo setkání národních rozhodčích (online nebo fyzicky) 
- Leden 2021: jmenování nových národních rozhodčích. Včetně případného dozkoušení. 
- Březen 2021: setkání rozhodčích ve Třemošnici. Předání informaci, diskuse, upřesnění. 
- Únor – duben 2021: školení rozhodčích na úrovni krajů 

 
Obnovení kvalifikace Ro/R2 (bývalí rozhodčí R2 a R3 sloučení do jedné skupiny) je tedy od 1.1.2021 
v pravomoci krajů. Takže, pokud nějaký kraj považuje za vhodné aktivním rozhodčím prodloužit kvalifikaci 
bez školení nebo testů, tuto možnost má. Doporučuji však rozhodčí pozvat na školení. Avšak nevíme, jak se 
corona opatření budou vyvíjet. 



 
Obnovení kvalifikace národních rozhodčích včetně jmenování nových národních rozhodčích bych chtěl mít 
vyřešené k 31.1.2021. Aby bylo všem jasné, kdo všechno může být hlavním rozhodčím na významných 
zvodech. 
 
Testové otázky jsou k dispozici online. Na jaře je připravil Vašek Brabec. Taky si musím zjistit, jestli umíme 
jednoduše vygenerovat testovou sestavu papírově. Rád bych, aby agendu převzal (nebo na ní 
spolupracoval) Martin Soušek a Karel Luksch. Případně, aby měl každý krajánek k otázkám přístup. 
 
Setkání v Třemošnici se uskuteční v sobotu 6.3.2020 v neděli bude jednání KR. Ve stejném rozsahu jako 
v minulých letech. Pokud máte nějaké nápady, čím byste se rádi na přednáškách zabývali, nebo, co byste 
rádi slyšeli, dejte mi vědět. Já setkání v Třemošnici považuji zejména jako motivaci pro novou sezónu a 
setkání rozhodčích z různých koutů republiky. A je to výborná chvíle, kdy navázat spolupráci mezi kluby a 
kraji. Přednášky je těžké vymyslet, tak, aby všechny zaujaly, spíš pouze jenom představení témat, které 
bychom v průběhu sezóny na jednotlivých seminářích nebo jiných setkání detailněji probrali a řešili. 
 
Eurosaf Exchange a další výměny zahraničních rozhodčích a našich rozhodčích do zahraničí jsou zaměřeny 
zejména pro národní rozhodčí. Ale určitě není pouze pro ně. Jiné pohledy nám všem mohou otevřít oči. 
V proběhlé sezóně kontaktů se zahraničím kvůli corona opatření jsme měli málo. Doufejme, že v příštím 
roce to bude lepší. 
 
Českou výměnu rozhodčích rádi podpoříme z komise rozhodčích, ale hlavní aktivita musí být na 
jednotlivých krajích, klubech a zejména jednotlivých rozhodčích. A to jsem přesvědčen, že večírek 
v Třemošnici je to nejlepší místo, kde toto naplánovat. My můžeme pomoci v rámci jmenování rozhodčích 
na MČR, ale proti vůli pořadatelů nepůjdeme. Kromě MČR můžeme finančně podporovat rozhodčí na 
dalších významných závodech v ČR. 
 
Odvolací komisi převzal Honza Blahoňovský. Komise řeší jedno odvolání. Nechci předjímat výsledek, ale 
z tohoto odvolání (bez ohledu na výsledek) nám přinese impulsy pro školení národních rozhodčích, setkání 
v Třemošnici a případně školení rozhodčích v krajích. 
 
Dále mě trápí situace kolem lodní třídy Optimist. Pro rozhodčí (alespoň s kterými jsem hovořil) je považují 
za nejnáročnější závody u nás. Nevím, jak zvýšit jejich motivaci. Každopádně prosím všechny o nápady a 
názory, jak s tím. Rád bych, abych v Třemošnici měl nějaký plán… 
 
Hodně zdraví a pevné nervy!  
 
 
 
 

V Brně, 25.11.2020 
 

 Marek Pavlovský 
Předseda KR 
 

 


